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BESZÁMOLÓ 2017/18 

 

Tisztelt Polgármester Úr! 

Tisztelt Képviselő-testület! 

 

A Sárréti Gyöngyhalász Gyermeksport Egyesület 1997-ben, azaz több mint húsz 

éve alapított sportszervezet, mely a 6-18 éves korú Füzesgyarmati és környéki 

települések fiataljainak biztosít rendszeres, szervezett, szakemberek által 

irányított sportfoglalkozásokat és versenyzési lehetőséget. Tevékenysége által 

lefedett területeink Füzesgyarmat, Bucsa, Kertészsziget, Biharnagybajom, de 

sportolnak nálunk csökmöi, és körösladányi fiatalok is. Jelenleg négy sportágban, 

négy szakosztályban – labdarúgás, kézilabda, twirling, asztalitenisz – folyik 

érdemi munka a klubban.  

 

Egyesületünk szervezete: 

Döntéshozó szervünk a közgyűlés, melynek minden tagunk résztvevője lehet. 

Évente egyszer ülésezik (kötelezően) ahol döntéskörébe tartozik az alapszabály 

módosító indítványok elfogadása, , vezető tisztségviselők megválasztása, éves 

költségvetés elfogadása, az elnök által előterjesztett beszámoló elfogadása és 

egyéb főként gazdasági, személyi stratégiai kérdéseket érintő problémák 

megtárgyalása. 

Ügyvezető tevékenységet a három fős elnökség végzi, mely az alapszabály 

értelmében gyakorlatilag minden operatív kérdésben dönthet. Törvényes 

képviselőnk az elnök, akinek a személyét az elnökség választja meg tagjaiból. 

Gazdálkodásunkat Számvizsgáló bizottság ellenőrzi. 

 

Egyesületünk fő céljai feladatai: 

- egészséges életmód igényének kialakítása – Edzőink, sportfoglalkozást 

irányító szakembereink egyik legfontosabb feladata sportolóink 

egészséges életmódra nevelése. A rendszeres sport nyújtotta kiváló 

szemléletformáló lehetőségeket kihasználva végezzük ezt a 

tevékenységet. 



- minőségi utánpótlás nevelés-képzés – Általános iskolából kikerülő 

sportolóink közül az elmúlt években többen folytatták magasabb 

osztályú utánpótlás egyesületekben pályafutásukat. Az itt maradóknak 

sajnos, a megfelelő középiskola távolsága törést jelent, hisz az edzések 

rendszeres látogatása többségében nem megoldható feladat. Ennek 

ellenére a környező egyesületek megyei szintű csapataiban szinte 

mindenütt feltűnnek tőlünk elkerülő fiatalok (labdarúgás), 

kézilabdában pedig helyi megyei szinten meghatározó felnőttünk épül 

rájuk. Figyelemmel az MLSZ és az MKSZ képzési stratégiájára, 

szakembereink Uniós végzettséggel bírnak, ebből következően az 

elérhető legfrissebb tudással rendelkeznek. 

- rendszeres sportolási lehetőség biztosítása – Az önkormányzat által 

nyújtott (ingyenes csarnok) és a pályázati (TAO) lehetőségeket 

kihasználva szakosztályaink jó infrastrukturális adottságokkal bírnak, 

megfelelő a sportszer, sporteszköz és sportruházat mennyisége és 

minősége is. 

 

Gazdálkodás: 

Az egyesület pályázatok benyújtásával, önkormányzati támogatással, adó 1%-nak 

felajánlásával, valamint tagdíj befizetésével fedezi működésének költségeit. Az 

egyesület anyagi helyzete stabil, rendezett, köztartozása és egyéb adótartozása 

nincsen. 

Nagyon fontos kiemelnem, hogy klubunk TAO-s pályázati források hiányában is 

működött (ha nem is ezen a szinten!!), de önkormányzati támogatások nélkül – 

civil szervezetek támogatása, ingyenes létesítményhasználati lehetőség, pályázati 

önerő támogatás, kedvezményes utazási feltételek – nemcsak a jelenlegi szint 

megtartása, hanem a teljes egyesület létjogosultsága kérdőjeleződne meg. 

 

Szakosztályaink elmúlt éves tevékenysége eredményei 

 

LABDARÚGÁS 

 

Egyesületünkben jelenleg két szakágban, nyolc korosztályban 15 csapatban több 

mint 130 igazolt, utánpótláskorú labdarúgó szerepelt. (kb 120 fiú, 10 lány) Ezen 

kívül iskolai szinten még kb. húsz nem igazolt tanulónk is van. (Talán még jobban 

értékelhető ez a szám, ha mellette iskolánk aktuális adatait is szerepeltetjük: 

összesen 358 fő, 187 fiú, 161 lány.) 

Rendszeres tevékenységet – edzői, adminisztrátori, szertárosi, sofőri – 11 

munkavállaló végzett nálunk.  

A szakosztály gazdálkodásának az alapját természetesen ebben az évben is TAO-s 

hozzájárulások jelentették. Tárgyi eszköz (ingatlan, nem ingatlan) és utánpótlás-



nevelési feladatok támogatása jogcím alatt nyertünk el pályázati pénzeket, melyet 

a kitűzött céloknak megfelelően költöttünk el. (kivéve:konténeröltöző)  

Utánpótlás-nevelés keretében 

 a programban résztvevő sportszakembereink díjazása 

 sporteszköz, sportfelszerelés, gyógyszerek beszerzés 

 személyszállítási költségek 

 felkészüléssel, edzőtáborozással és versenyeztetéssel közvetlenül 
összefüggő szállás étkezés költségeire  

 rendezési, felkészülési, képzési költségekre 

 infrastruktúra rendelkezésre állása (pályabérlet)  

fizetése történt meg ebben az évben. 

 

Eredmények 

 

Bozsik programos csapataink továbbra is meghatározó szerepet játszottak 

csoportjainkban. U11-es, U13-as korcsoportjaink minden alkalommal pozitív 

mérleggel zártak a tornákon, többször 100%-os mutatóval. (Tornánként 

általában öt ellenfél. Két csoportot is megjártunk, mindkét helyen ezeket az 

eredményeket hoztuk.) Egyedi tornákat nyertünk, sokszor komoly, akadémiai 

csapatokat megelőzve. Diákolimpián a körzeti megnyerése után mindkét 

csapatunk megyei elődöntőig jutott.  

U9 és U7-es csapataink maradéktalanul vettek részt a korcsoportos 

fesztiváljaikon, mindannyiszor sok dicséretet kapva. U9-s csapatunk a 

diákolimpián a körzeti döntő után a megyei elődöntőn harmadik helyezett lett. 

U10-ben 4, U11-ben 3, U12-ben 2, U-13-ban 4 labdarúgónk látogatja az alközpont 

válogatott edzéseit. U 14-ből négyen szerepeltek a korosztályos 

megyeválogatottban. 

Serülő csapataink – véleményünk szerint - kiváló helyezéseket értek el az NB-s 

bajnokságokban. Csak akadémiai csapatok előztek meg bennünket, de igazából 

ellenük nincs reális esélyünk, hisz gyakorlatilag minden évben lényegében 

kicserélődnek, összeszedve a tárgyi évben kimagasló teljesítményű játékosokat a 

kiscsapatokból. (Ami rendjén is lenne, ha nálunk nem jelentene nagy problémát 

már a létszám biztosítása is, a „nem számító” eredményről nem is beszélve.) U14-

ünk megyei bajnokságban is szerepelt, amit a csabai akadémia távollétében – 

magabiztosan meg is nyert. 

Ifjúsági csapatainkon ezen a szinten már kijött az edzésprobléma. Sajnos a 

középfokú intézmények távolsága miatt ezekben a korosztályokban nagyon 



nehéz megfelelő számban edzeni. A gondokat ismerve – véleményünk szerint – 

ezekben a korosztályokban sincs szégyenkezni valónk. 

 Eredményeink elérésében a kapott támogatásoknak óriási szerepe van. Ennek 

köszönhetően ebben az évben sem voltak edzéshelyszín, eszköz, felszerelés és 

elsősorban szakember problémáink. Edzőink az eredményekkel elégedettek, 

nagyon kevés hiányérzet maradt bennük az idény folyamán. 

Igazi problémát a lassan évek óta húzódó öltözőgond jelent. Reméljük a 

következő évben ez is megoldódik. 

 

KÉZILABDA 

 

Az elmúlt évben három csapatunk szerepelt bajnokságban, kb. 30 igazolt 

játékossal. 4 felnőtt munkavállaló biztosította a szakosztály eredményes 

munkáját. 

Látványsport lévén a szakosztály gazdasági háttere megegyezik a labdarúgókéval, 

természetesen arányaiban megegyező mértékűen. Hasonló célokra pályáztunk és 

nyertünk összegeket. Sajnos a nyert összegek hátterének biztosítása – támogató!! 

– ebben az évben egy kicsit nehézkes volt, sőt még most is folyamatban van. 

 

Eredmények 

 

Csapat 

(korosztály, nem) 
Bajnokság 

Helyezés 

2016/2017 2017/2018 

U9 kisiskolás bajnokság 

nem tartanak 

nyílván 

eredményt- 

nem tartanak 

nyílván 

eredményt 

U13 gyermekbajnokság alsóház 1. 
NBIII felsőház 

6. 

U14-15 Diákolimpia  körzeti 2. körzeti 3. 

 

A támogatásoknak köszönhetően – ha nehezen is - de megvalósítottuk az 

elképzeléseinket. A kötelező bajnoki rendezvényre eljuthattunk, megfelelő 

infrastruktúrával, megfelelő eszközökkel edzhettünk. A szakosztályban 

foglalkoztatott humán erőforrás pedig elégedett a részére biztosított 

juttatásokkal.  

Úgy tűnik szakosztályunk középtávon is be tud állni erre a szintre, nagy 

változások nem várhatóak. Tehetséges kéziseinknek eddig is megtaláltuk a felfelé 

vezető utat (Békéscsaba, Berettyóújfalu, Szeghalom) és véleményünk szerint a 

Szeghalmi kézilabdaélet újbóli életre kelésével hosszabb távra is tudunk 

perspektívát (korosztályos csapatot, középfokú oktatási intézményt) biztosítani. 

Minden évfolyamunkon akadnak magasabb szintre predesztinált sportolóink, 



akiket igyekszünk megfelelően képezni, majd a neki legmegfelelőbb pályára 

állítani. Városunk felnőtt csapatának játékosai is túlnyomóan egyesületünkből 

kikerült sportolók. 

 

ASZTALITENISZ 

 

Jelenleg 8 fő jár rendszeresen a szakosztály edzéseire. Sajnos itt már 

megmutatkozik az általános iskola méretéből adódó probléma, miszerint ekkora 

létszámmal komoly eredményeket nem igazán lehet elérni, hisz szakosztályaink – 

és egyéb délutáni foglalkozások – egymás elöl „szívják” el az igazán tehetséges 

gyerekeket. Az, ami csapatsportágban hellyel-közzel még pótolható, egyéni 

sportágaknál már megoldhatatlan. Másik komoly probléma a szakosztály estében, 

hogy körzetünkben csak mi foglalkozunk ilyen szinten a sportággal, így 

edzőpartnerek, tornák rendezése nehézkes, sok gonddal, költséggel jár. 

 

Eredmények 

Körzeti versenyről továbbjutva a megyei döntőn a „profi” békéscsabai, orosházi 

asztaliteniszezők már nagy falatnak bizonyultak. Ennek ellenére edzőnk elégedett 

a látottakkal. Véleménye szerint a fiatalabbak között több tehetséges sportolónk 

tette meg első lépéseit a sportágban. 

 

TWIRLING 

 

Ebben a ritka és különleges sportágban a tavalyi évben hat sportolónk 

tevékenykedett, két edző felkészítésével. A többségében lányok által preferált 

hasonló jellegű lehetőség mellett - mazsorett, aerobik, társastánc, kötélhajtás, 

torna - csak az igazán elhívatottak szerepelnek ebben a szakosztályban. Országos 

szintű és nemzetközi versenyekre jutottunk el és szerepeltünk eredményesen az 

idén is. 

 

Az elnökség és a tagság nevében is köszönöm az Önkormányzat, a 

Képviselő-testület eddigi segítségét, jövőbeni támogatását. Bízunk a további 

sikeres együttműködésben! Kívánunk a jövőben is eredményes működést! 

 

Tisztelettel: 

       Bánfi Attila 

a Sárréti Gyöngyhalász 

Gyermeksport Egyesület 

  elnöke 

 

Füzesgyarmat, 2018. szeptember 6. 


